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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 28 
DE JULIOL DE 2022 
 
Vacarisses, a 28 de juliol de 2022, essent les 19:00 hores del dia de la data i prèvia 
convocatòria realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària, els components del Consell 
Plenari Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 

 

Presideix     
                                          
Antoni Masana i Ubach, l’alcalde  
   
Regidors 
 
Olga Serra i Luque 
Pere Casas i Ardanaz 
Albert Salamé i Sabater 
Júlia Carbó i Ballbé 
Paola Moral Ramírez 
Salvador Boada i Guàrdia  
María Moreno Martínez 
Pedro Roque Serna González 
Concepción Miranda Lora 
Maria Clara Fuster Ramón 
Estefanía Muñoz Ramírez 
 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dona fe de l'acte.  
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
1.- PART RESOLUTÒRIA.- 
 
 
1.1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 30 DE 
JUNY DE 2022.- 

Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 

1.2.- PROPOSTA DE ALCALDIA, D’APROVACIÓ INICIAL DE LA DENOMINACIÓ DEL 
“CAMP DE FUTBOL DE MARIANO CHILLÓN CHILLÓN”.- 

En Mariano Chillón Chillón, persona compromesa amb Vacarisses, tot i ser vacarissà d’adopció 
ja que va néixer a Toro (Zamora). Va ser a Vacarisses on va formar la seva família i va tenir 
tres fills, encara que mai va perdre el vincle amb el seu poble natal. Va ser un gran apassionat 
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de l’esport, especialment del futbol on s’hi va implicar fent d’entrenador. Han sigut molts i molts 
els joves que van viure de prop la seva passió. 
Aquesta implicació amb el seu poble d’acollida el va portar fins i tot a ser regidor d’esports de 
Vacarisses. Persona que es va fer estimar per tot el poble, no només amb les persones amb 
qui compartia aficions, era algú amb qui podies comptar per qualsevol cosa i que sempre tenia 
un somriure a la boca. En Mariano ens va deixar el passat 12 de març de 2019 a l’edat de 69 
anys. 
 
Entenem que es tracta d’una persona meritòria de deixar petjada amb el seu nom a un espai on 
s’hi practica l’esport que tant el va apassionar.  

L’Ajuntament de Vacarisses és titular dels terrenys destinats al camp de futbol i instal·lacions 
annexes, situats junt al Poliesportiu municipal, dins la parcel.la qualificada de sistema 
d’equipament  comunitari d’ús Esportiu, a l’avinguda de Muriel Casals i Couturier núm.21 de 
Vacarisses, inscrit a l’inventari de Béns codi bé 291000093, de referencia cadastral 
9756701DG0095N0001TF. 

Atès que la denominació de la via pública és un dels elements que ha de contenir l'inventari 
referit a les vies públiques, segons assenyala l'article 108 del Decret 336/1988, de 17 d'octubre, 
pel qual s'aprova el Reglament del patrimoni dels ens locals (aplicant-ho per analogia a espais 
públics). 

Vist l’article 1 del Decret 78/1991, de 8 d’abril, sobre l’ús de la toponímia, modificat pels Decrets 
59/2001 i 60/2001, ambdós de 23 de gener, estableix que els noms del carrers i de les vies 
urbanes tenen com a única forma oficial la catalana. 

Vist que l’article 18 de la Llei 1/1998, de 7 de gener, de política lingüística, preceptua que la 
determinació del nom de les vies urbanes i els nuclis de població de tota mena correspon als 
Ajuntaments. 

Vist que per assimilació a l’article 22.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases 
de règim local i article 105 del Reglament del patrimoni dels ens locals, el Ple de la Corporació 
és l’òrgan competent per a l’aprovació de l’assignació de noms dels diferents tipus de vies 
urbanes. 

Atès que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 
20 de juliol de 2022, ha dictaminat,  al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent 

ACORDS 

PRIMER.-  Aprovar inicialment la denominació del “camp de futbol de Mariano Chillón Chillón”,  
els terrenys destinats al camp de futbol i instal·lacions annexes, situats junt al Poliesportiu 
municipal, dins la parcel.la qualificada de sistema d’equipament  comunitari d’ús Esportiu, a 
l’avinguda de Muriel Casals i Couturier núm.21 de Vacarisses. 

SEGON.- Sotmetre l’expedient a informació pública, per un termini de vint dies hàbils, 
mitjançant edicte al Butlletí Oficial de la província , al tauler d'edictes, a l’eTauler i a la pàgina 
Web municipal, a l'efecte que qualsevol persona interessada pugui presentar les observacions 
o suggeriments que consideri convenients, fent-se constar que si transcorregut aquest període 
de temps no s'ha formulat cap observació o suggeriment, aquest acord inicial quedaria aprovat 
definitivament, sense necessitat de nova aprovació en forma expressa. 

TERCER.- Facultar l'alcalde perquè subscrigui tots els documents que siguin necessaris per a 
l'efectivitat dels precedents acords. 
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QUART.- Aprovat definitivament l'expedient, comunicar l'acord, si escau, a tots aquells 
organismes als quals els pugui afectar la denominació . 

El Sr. Alcalde explica que després de parlar-ho amb la família han decidit posar el nom del 
Mariano al camp de futbol. Seguidament llegeix el pròleg de la proposta. 

Afegeix que quan el Mariano els va deixar hi va  haver molts joves que van anar a l’ajuntament 
a demanar que se li fes algun homenatge i ells van respondre que no hi havia cap problema 
però que havien de deixar passar aquests dos anys que hi ha de consens per posar el nom 
d’algú que ens deixa. 

A continuació pren la paraula la Sra. Muñoz qui diu que votaran a favor de la moció per la 
trajectòria del Mariano i per l’estima que li tenien tots els nens i pares en general. 

La Sra. Fuster diu que des de Movem Vacarisses també aprovaran aquest reconeixement al 
Mariano doncs, a més de regidor, va ser una persona molt activa i lluitadora per l’esport i en 
concret en la promoció del futbol a Vacarisses. Per tant estan agraïts i contents de que es posi 
el seu nom al camp de futbol. 

Intervé el Sr. Serna qui diu que el Mariano va ser una persona compromesa per Vacarisses, 
amic dels seus amics, entre els que s’inclou ell personalment, perquè eren molt amics. Diu que 
es tractava d’una persona molt respectuosa que no tenia mai una mala paraula ni gest de 
desaprovació, encara a dia d’avui, després de 3 anys de la seva mort, a vegades creu que se’l 
trobarà pel carrer. Per acabar diu que hi votaran a favor i proposen que el seu nom no es posi 
només al camp de futbol sinó a tot el complex Esportiu de Vacarisses. 

El Sr. Boada diu que els veïns de Vacarisses coneixien molt bé el Mariano i la Mari, la seva 
dona, la mort de la qual va suposar una gran pèrdua per a ell i a la que anava a recordar 
diàriament al cementiri, a més de la seva implicació per Vacarisses, és per tot això que hi 
votaran a favor. 

El Sr. Alcalde diu que es fa un acte de justícia posant el nom del Mariano al camp de futbol. 

Es sotmet a votació i queda aprovada per unanimitat dels presents. 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 

1.3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA,  DE SUPORT AL CORRELLENGUA 2022.- 

Atesa la necessitat d’assolir la plena normalització del català arreu del territori, convertint-la en 
la llengua vehicular i comunica de la nostra societat i en l’element d’integració de les persones 
nouvingudes, de manera que generi una identitat en el conjunt de la nació catalana. 
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Atesa la situació actual de retrocés en l’ús social del català i la posada en qüestió del seu 
ensenyament a les escoles, fet que obliga a un posicionament clar en la defensa de la llengua 
més enllà de les  ingerències polítiques i judicials. 
 
Atesa la celebració del 26 anys de la iniciativa cívica del Correllengua gràcies al suport dels 
Ajuntaments, consells comarcals, associacions i societat civil en general. 
 
Atesa rellevància de la figura de Joan Fuster i Ortells, que dona nom al Correllengua 2022, per 
tal de reivindicar-ne l’obra i retre-li l’homenatge que li correspon en el centenari del seu 
naixement. 
 
Atesa la voluntat de la Coordinadora d’Associacions per la Llengua catalana (CAL), promotora 
del Correllengua, de ratificar i augmentar aquest suport i arribar a tots els municipis i 
comarques de parla catalana. 
 
Atès el compromís amb la llengua catalana que sempre ha caracteritzat aquest municipi. 
 
Vist que la Comissió Informativa de Servei a les Persones, en sessió ordinària celebrada el dia 
20 de juliol de 2022, va dictaminar, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
PRIMER.- Donar suport al Correllengua 2022 com a instrument reivindicatiu de la societat a 
favor de la plena normalització en l’ús social de la llengua arreu dels territoris de parla catalana 
i a favor de la seva unitat. 
 
SEGON.- Donar suport a les entitats i grups del municipi interessats en organitzar el 
Correllengua i aportar la infraestructura i l’ajuda necessària per al bon desenvolupament de les 
activitats programades. 
 
TERCER.- Fer pública aquesta iniciativa i estendre-la a tots els àmbits que siguin propis 
d’aquesta corporació. 
 
QUART.- Donar suport a les iniciatives de voluntariat promogudes per la CAL i encaminades a 
facilitar l’apropiació i l’ús del català oral entre persones i col·lectius, especialment entre la 
població nouvinguda. 
 
CINQUÈ.- Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la Coordinadora d’Associacions per la 
Llengua Catalana (CAL), al carrer Olzinelles, 118 08014 de Barcelona, o a través del correu 
electrònic cal@cal.cat , i als organitzadors locals del Correllengua. 
 
 
El Sr. Alcalde diu que aquest punt ja es va tractar a la comissió informativa i cedeix la paraula 
per si algú té alguna cosa a dir. 
 
Intervé la Sra. Fuster qui diu que donen suport al Correllengua d’aquest any , igual que han fet 
tots aquests anys passats, doncs tot el que sigui a favor de la plena normalització de l’ús de la 
llengua catalana hi estaran a favor. 
 
El Sr. Serna diu que Veïns per Vacarisses també dona suport al Correllengua 2022 i tot el que 
suposa aquest moviment, tal i com han vingut fent des de que l’ajuntament es va adherir a 
aquesta iniciativa. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents: 
 
 
 



 

5 

 

 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 
 
1.4.- PROPOSTA DE LA REGIDORA DE GENT GRAN, DE DESIGNA DE LA PERSONA 
REPRESENTANT I LA SUPLENT A L’ASSEMBLEA GENERAL DEL CONSELL DE LA 
GENT GRAN DEL VALLÈS OCCIDENTAL.- 

El Consell de la Gent Gran del Vallès Occidental és un òrgan de participació i consulta per 
aquelles qüestions referents a la gent gran de la comarca i en concret per aquelles 
competències i funcions que suposin una millora del benestar i la qualitat de vida d’aquest 
sector de la població, responent així a les necessitats i inquietuds d’aquest col.lectiu a través 
d’un espai de participació regular i permanent, que es crea a l’empara d’allò que estableixen els 
article 62 i 63 del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 

Les funcions específiques del Consell de la Gent Gran del Vallès Occidental són de caràcter 
participatiu, consultiu, promocional, d’assessorament i de supervisió. 

El Ple del Consell Comarcal del Vallès Occidental, en sessió del 17 de març de 2022, aprovà 
inicialment el Reglament de funcionament del Consell de la Gent Gran, el qual va esdevenir 
aprovat definitivament amb caràcter automàtic, en haver transcorregut el termini d’informació 
pública sense que s’hi presentessin al.legacions. 

El text íntegre del Reglament fou publicat al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona del dia 
25 de maig de 2022. 

Segons el punt 2.1.c.2 de l’article 5 del Reglament, són vocal de l’Assemblea General, una 
persona representant i suplent de cada ajuntament de la comarca. 

Tanmateix l’article 6 del Reglament prescriu que els membres de l’Assemblea General del 
Consell de la Gent Gran representant dels ajuntaments de la comarca són proposats per acord 
de l’òrgan municipal que tingui atribuïda la competència i seran nomenats pel President/a del 
Consell Comarcal del Vallès Occidental. 

Atès que la Comissió Informativa de Serveis a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 
20 de juliol de 2022, va dictaminar. 

En virtut de les competència que l’article 52.2.b) del text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, atribueix al Ple de la 
Corporació, proposo l’adopció del següent    
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A C O R D 
PRIMER.-  Designar com a representant de l’Ajuntament de Vacarisses a l’Assemblea General 
del Consell de la Gent Gran del Vallès Occidental, el senyor José Maria Córcoles Pamies, i com 
a suplent senyor Miguel Rosales Calzado. 

SEGON.- Notificar el present acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental. 

La Sra. Serra explica que es tracta d’un òrgan de consulta i participació que es constituirà en 
breu al Consell Comarcal i les persones nomenades han de formar part i col·laborar amb una 
entitat vinculada a la gent gran, per això ho han demanat a l’Associació de la Gent Gran qui ha 
decidit que es presentarà en Josep Maria Córcoles i com a suplent en Miguel Rosales Calzado, 
que s’ha incorporat recentment a l’entitat. 

La Sra. Muñoz diu que hi votaran a favor. 

La Sra Fuster també diu que hi votaran a favor. 

El Sr. Serna diu que també recolzen la designació del Josep Maria tal i com proposa el primer 
acord de la proposta. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 

 
 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
1.5.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT I RESPONSABILITAT AMB 

L’ENTORN, D’APROVACIÓ INICIAL DEL PLA MUNICIPAL DE PREVENCIÓ 
D’INCENDIS FORESTALS DE VACARISSES 2022-2027.- 

Dades de l’expedient 
 
Expedient.- 01/2022 Aprovació del Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals (PPI) de 
Vacarisses 2022 – 2027. 
 
Antecedents 
 
L’article 40 de la Llei 6/1988, de 30 de març, forestal de Catalunya, estableix que les entitats 
locals situades a zones d’alt risc d’incendis forestals han de disposar d’un Pla de Prevenció 
d’Incendis Forestals (PPI) per a llur àmbit territorial, el qual ha de ser tramès al Departament 
d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya  per ser aprovat. 
 
Vacarisses,  és un municipi declarat d’alt risc d’incendi forestal segons el Decret 64/1995 de 
prevenció d’incendis forestals. L’article 17 del decret, estableix l’obligació de les entitats locals 
situades en zona d’alt risc forestal de disposar d’un pla de prevenció d’incendis forestals per al 
seu àmbit territorial.  
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Així doncs, el PPI és un document que conté el conjunt de previsions i mesures que cal prendre 
per a reduir les causes dels incendis, limitar-ne els efectes i facilitar-ne l’extinció. Aquestes 
previsions i mesures es presenten a través d’informació escrita (fitxes descriptives d’actuacions 
i inversions) i informació gràfica (mapa).  
 
El darrer PPI que compta l’Ajuntament és el corresponent als períodes 2017- 2021. 
 
En data 16 de febrer de 2022, amb registre d’entrada 1256, es rep proposta de PPI 2022-2027, 
el dossier lliurat compleix els requisits per aprovar-lo i ha estat consensuat entre representants 
de l’Ajuntament, la Diputació de Barcelona i altres agents del territori. 
 
La novetat principal d’aquest PPI és que consta d’una vigència de 6 anys. 
 
Fonaments de Dret 
 
Llei 6/1988, de 30 de març, forestal de Catalunya. 
 
Decret 64/1995, de 7 de març, pel qual s’estableixen mesures de prevenció d’incendis 
forestals. 
 
Vistes les facultats i competències conferides legalment al Ple de la corporació per l’article 22 de la 
Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, i l’article 52 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Tex refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
juliol de 2022, va dictaminar , al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pla Municipal de Prevenció d’Incendis Forestals (PPI) de 
Vacarisses 2022-2027. 
 
SEGON.- Sotmetre el Pla referit a informació pública, mitjançant anuncis inserits al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona (BOP) a l’e-Tauler i al Portal de la Transparència, pel 
període de 30 dies hàbils a comptar des del dia següent en què sigui publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província, als efectes que es puguin presentar al·legacions i/o suggeriments que 
es considerin oportuns. 
 
TERCER.- Considerar definitivament aprovat el Pla municipal de prevenció d’incendis forestals 
(PPI) de Vacarisses 2022-2027 si en el termini d’informació pública no es presenta cap 
al·legació i/o suggeriment. 
 
QUART.- Trametre al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la 
Generalitat de Catalunya  el Pla municipal de prevenció d’incendis forestals (PPI) de 
Vacarisses 2022-2027, una vegada aprovat definitivament per l’Ajuntament, als efectes de la 
seva aprovació en els termes previstos a l’article 40 de la Llei 6/1998, de 30 de març, forestal 
de Catalunya. 
 
CINQUÈ.- Notificar el present acord a l’Oficina Tècnica de Prevenció d’incendis Forestals de 
Diputació de Barcelona. 
 
El Sr. Casas explica que, tal i com van parlar a comissions, es tracta de l’aprovació inicial del 
PPI que es fa cada 4 anys per poder seguir fent el manteniment dels camins i acollir-se a les 
subvencions de Diputació. 
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La Sra. Muñoz diu que ,evidentment, hi votaran a favor i afegeix que cada any s’hi hauria 
d’invertir el màxim possible en aquest tipus de propostes. 
 
Pren la paraula la Sra. Fuster que diu que, tot i que el Sr. Casas ha dit que es renova cada 4 
anys, justament aquest any, com a novetat, ,s’ha aprovat per una vigència de 6 anys. Per 
acabar diu que hi estan a favor, com a zona d’alt risc d’incendis forestals, de disposar d’un pla 
contra incendis per tot el seu àmbit. 
 
El Sr. Serna diu que també la votaran a favor ,però no veuen gaires diferències amb l’anterior 
pla ni adaptacions per la lluita contra els incendis d’última generació. Per tant creu que 
l’ajuntament hauria de demanar que es contemplessin millores. 
 
El Sr. Boada diu que, igual que va dir a la comissió, creu que s’hagués pogut aprovar abans 
doncs va entrar a l’ajuntament al desembre de 2021 quan encara l’ADF era de Vacarisses- 
Rellinars.  
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents.  
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 

1.6.-PROPOSTA DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT I RESPONSABILITAT AMB 
L’ENTORN,  D’APROVACIÓ DE LA REVISIÓ DE PREUS DEL CONTRACTE GESTIÓ DEL 
SERVEI MUNICIPAL DE NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL 
SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS URBANS QUE CONSTA DELS SERVEIS 
SEGÜENTS : RECOLLIDA DE FRACCIÓ ORGÀNICA, RECOLLIDA DE LA FRACCIÓ RESTA, 
RECOLLIDA DE PAPER/CARTRÓ,  VIDRE, ENVASOS,  I SERVEI DE RECOLLIDA DE 
MOBLES/TRASTOS/ESTRIS, I SERVEI DE NETEJA I DESINFECCIÓ DELS CONTENIDORS 
DE CADA FRACCIÓ.- 
 
El Ple de l'Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 29 de març de 2007 , va 
adjudicar el contracte de la  GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE 
LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE RECOLLIDA DE RESIDUS SÒLIDS 
URBANS QUE CONSTA DELS SERVEIS SEGÜENTS : RECOLLIDA DE FRACCIÓ ORGÀNICA, 
RECOLLIDA DE LA FRACCIÓ RESTA, RECOLLIDA DE PAPER/CARTRÓ,  VIDRE, ENVASOS, I 
SERVEI DE RECOLLIDA DE MOBLES/TRASTOS/ESTRIS, I SERVEI DE NETEJA I 
DESINFECCIÓ DELS CONTENIDORS DE CADA FRACCIÓ, a l'empresa EMPRESA SERVICIOS 
JUAN I JUAN, SL,   pel preu de 797.786,36  euros anuals ( IVA inclòs). 
En data 4 de maig de 2007 es formalitzà el contracte en document administratiu. 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 22 de desembre de 2009, va 
aprovar la revisió de preus del contracte,  sol·licitada per l’empresa contractista, a l’empara de la 
clàusula 21 del  Plec de condicions administratives i tècniques del concurs, resultant un preu de 
contracte de 851.586,98 €/any (IVA inclòs). 
 
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 27 de maig de 2010, va 
acordar aprovar la modificació del contracte , per les raons d’interès públic de reduir despesa 
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pública, modificació que comporta una reducció dels serveis i resultant un preu de contracte de 
752.179,62 euros/any. 
 
A l’any 2012 es va realitzar la darrera revisió de preus i en va resultar un factor de revisió de 1,0945. 
 
A l’any 2017 es fa fer una modificació del contracte bàsicament orientada al canvi del sistema 
convencional de recollida selectiva pel sistema porta a porta. Els preus unitaris que es van 
aplicar a la modificació del 2017 van ser els que es van obtenir a la revisió de preus de l’any 2012. 
Aquesta modificació es va acordar el 18 d’octubre de 2017 i es va fer efectiva  l’1 de novembre 
de 2017.La modificació del contracte per introduir el sistema de porta a porta es va realitzar per 
l’import de 878.881,41 € i és el cost actual del servei atès que no hi ha hagut cap revisió de 
preus des d’aleshores. 
 
Segons el punt 10 del plec de condicions tècniques corresponent a la modificació del contracte 
del servei municipal de neteja viària, gestió de la deixalleria del municipi de Vacarisses i el 
servei de recollida de residus sòlids urbans que consta dels serveis següents: recollida de la 
fracció orgànica, recollida de la fracció resta, recollida de paper-cartró, vidre i envasos i servei 
de recollida de mobles\trastos\estris, es determina que el contractista tindrà dret a la Revisió de 
Preus del contracte quan hagi transcorregut un any des de la seva signatura.  
A aquests efectes, el contractista, en el termini d’un mes següent a que es compleixin els requisits 
anteriors, presentarà a l’Ajuntament una sol·licitud de revisió de preus. Si no es fa a l’esmentat 
termini, l’Ajuntament, motivadament, podrà denegar la revisió de preus sol·licitada. 
El percentatge de revisió de preus s’aplicarà sempre sobre el preu inicial anual del contracte. 
De manera que el preu d’adjudicació es revisarà de conformitat amb la fórmula polinòmica que 
es contempla a aquest article. 
 
Atès que l’empresa adjudicatària EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL, en data 18 de 
maig de 2022, presenta sol·licitud de revisió de preus. 
 
Atès que l’enginyer Salvador Gibert Badia, tècnic de Medi Ambient, en data 24 de maig de 
2022,  ha emès informe al respecte amb el contingut literal següent: 
 
“ Informe que formula Salvador Gibert Badia en relació a la revisió de preus sol·licitada respecte al 
contracte corresponent a la gestió del servei municipal de neteja viària , gestió de la deixalleria del municipi, 
i el servei de recollida de residus sòlids urbans que consta dels serveis següents: recollida de fracció 
orgànica, recollida de la fracció resta, recollida de paper/cartró,  vidre, envasos,  mobles/trastos/estris, i 
servei de neteja i desinfecció dels contenidors de cada fracció. 
L’empresa adjudicatària d’aquest contracte és EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN S.L. i mitjançant 
instància de data 18/5/2022 i registre d’entrada GE-004016/2022 sol·licita la revisió de preus de l’esmentat 
contracte amb efectes de 1 de maig de 2022. 
 
 
ANTECEDENTS 
 
 
Aquest contracte es va signar amb data 4 de maig de 2007 per un import total anual de 797.786,36 € (IVA 
inclòs)  
A l’any 2012 es va realitzar la darrera revisió de preus i en va resultar un factor de revisió de 1,0945. Per tant 
els preus unitaris que es van aplicar a la modificació del 2017 van ser els que es van obtenir en aquesta 
revisió de preus. 
A l’any 2017 es fa fer una modificació del contracte bàsicament orientada al canvi del sistema convencional 
de recollida selectiva pel sistema porta a porta. Aquesta modificació es va acordar el 18 d’octubre de 
2017 i es va fer efectiva  l’1 de novembre de 2017 
La modificació del contracte per introduir el sistema de porta a porta es va realitzar per l’import següent i 
és el cost actual del servei atès que no hi ha hagut cap revisió de preus des d’aleshores: 
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PRESSUPOST D'EXECUCIÓ MATERIAL   728.168,69 € 

DESPESES GENERALS (5%)     36.408,43 € 

BENEFICI INDUSTRIAL (4,5%)     34.405,97 € 

            

     TOTAL 798.983,10 € 

        
10% 
IVA 

79.898,31 € 

TOTAL AMB IVA       878.881,41 € 
 
 
REVISIÓ 
 
Segons el punt 10 del plec de condicions tècniques corresponent a la modificació del contracte 
del servei municipal de neteja viària, gestió de la deixalleria del municipi de Vacarisses i el 
servei de recollida de residus sòlids urbans que consta dels serveis següents: recollida de la 
fracció orgànica, recollida de la fracció resta, recollida de paper-cartró, vidre i envasos i servei 
de recollida de mobles\trastos\estris, el preu d’adjudicació es revisarà de conformitat amb la 
fórmula polinòmica següent: 
 
 
            Ht          Gt          (IPC)t               Emt 
Kt = A ----- + B ----- + C -------- + D ------ + E 
            Ho         Go         (IPC)o               Emo 
Essent: 
Kt: Coeficient de revisió a aplicar 
A: Quocient entre el cost de mà d’obra i el cost total del contracte pel qual s’adjudica la licitació 
(exceptuant impostos i Benefici Industrial) en el moment de la licitació. 
B: Quocient entre el cost de productes energètics utilitzats pels vehicles adscrits als serveis 
(biodiesel, gas-oil A, gasolina) i el cost total del contracte pel qual s’adjudica la licitació 
(exceptuant impostos i Benefici Industrial) en el moment de la licitació. 
C: Quocient entre els costos de material utilitzats per manteniment del material 
mòbil, contenidors, vestuari i altres  i el cost total del contracte pel qual s’adjudica la licitació 
(exceptuant impostos i Benefici Industrial) en el moment de la licitació. 
D: Quocient entre el cost de finançament i el cost total del contracte pel qual s’adjudica la 
licitació (exceptuant impostos i Benefici Industrial) en el moment de la licitació. 
E: Correspon a l’apartat de despeses no revisables al llarg del contracte. És el Quocient entre 
les despeses generals i les amortitzacions en el moment de l’adjudicació i el cost total del 
contracte en el moment de l’adjudicació (exceptuant impostos i benefici industrial). 
 
  Ht           
 ----- = 1 + tant per 1 d’augment salarial base del personal inclosa la Seguretat  
  Ho         Social entre el moment (t) de la revisió i el cost anterior 
 
   Gt         
 ------ = 1 + tant per 1 d’augment del cost del gas-oil  entre el moment (t) de la  
   Go         revisió i el cost anterior  
                
 
   Emt = Índex oficial del MIBOR / EUROMIBOR de l’any de revisió (2022). 
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  Emo = Índex oficial del MIBOR / EUROMIBOR del mes d’octubre de 2017 segons el Butlletí 
estadístic del Banc d’Espanya. 
 
   IPCt 
--------- = 1 +  tant per 1 d’augment de l’índex de preus al consum 
   IPCo 
 
Amb la modificació realitzada a l’any 2017 canvia l’estructura dels costos, de manera que per 
aplicar la fórmula de revisió de preus cal recalcular els coeficients de la fórmula de revisió 
d’acord amb la modificació del contracte: 
 
Per al càlcul del coeficient A, segons el punt 8 del plec corresponent a la modificació del 2017 
el pressupost del servei modificat és de 878.881,41 €/any (IVA inclòs) i té el desglòs següent: 
 
PERSONAL 417.049,97 € 57,27%

AMORTITZACIONS I CONSUMIBLES 311.118,72 € 42,73%
 

 
Per al càlcul del coeficient B, segons l’annex I de l’esmentat plec corresponent al desglòs del cost 
del servei modificat, el cost dels combustibles era de 119.450 €/any i el cost dels lubricants 2.144 
€/any, que suposen un total de 121.644 €/any 
 
Per al càlcul del coeficient C, segons el mateix annex I les reparacions, manteniment, raspalls,... 
puja un total de 63.508 €/any  
 
El coeficient D correspon al cost de finançament, que el 2017 es va fixar en el 3% amb un import 
de 3.670 € 
 
Atès que la suma dels coeficients de la fórmula polinòmica ha de ser 1, el càlcul del coeficient E 
corresponent a  conceptes no revisables, despeses generals i amortitzacions l’obtindrem per 
diferència.  
 
Aleshores, segons els imports de la modificació aprovada l’any 2017 resulten els coeficients 
següents: 
 

A = 417.049,97 / (728.168,69 + 36.408,43) = 0,545 
B = 121.644,00 / (728.168,69 + 36.408,43) = 0,159 
C =   63.508,00 / (728.168,69 + 36.408,43) = 0,083 

                                       D =     3.670,00 / (728.168,69 + 36.408,43) = 0,005 
                                       E = 1- (0,545+0,159+0,083+0,005)              = 0,208 

 
 

El cost del personal en el moment de la modificació (any 2017 incloent la modificació) era de 
417.049,97 €/any. 
Segons les taules salarials del conveni col·lectiu de neteja d’edificis i locals de Catalunya tenim 
els increments següents: 
Increment del cost a l’any 2018 =1,6 % . Segons aquest increment el cost total de personal per 
a l’any 2018 va ser = 423.722,77 € 
Increment del cost a l’any 2019 =1,5 % . Segons aquest increment el cost total de personal per 
a l’any 2019 va ser = 430.078,61 € 
Increment del cost a l’any 2020 =1,5 % . Segons aquest increment el cost total de personal per 
a l’any 2020 va ser = 436.529,79 € 
Increment del cost a l’any 2021 =1,5 % . Segons aquest increment el cost total de personal per 
a l’any 2021 va ser = 443.077,74 € 
 
Aleshores el terme  Ht / Ho  = 443.077,74 / 417.049,97 = 1,062409229 
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Segons dades publicades pel Ministerio para la transición ecológica y el reto demográfico, els 
preus mitjos del gasoil d’automoció a Catalunya van ser de 1,111 €/L. per a l’octubre de 2017 i  
1,830 €/L. per a l’abril del 2022; el terme corresponent a l’augment del gasoil queda de la 
següent manera: 
 
   Gt (abril 2022)        
 ---------------------------  = 1,830 / 1,111 = 1,6471647164  
   Go ( octubre 2007) 
         
Segons les dades publicades per l’INE (Institut Nacional d’Estadística), l’index general de preus 
al consum a Catalunya l’octubre de 2017 era 95,604 i el mateix índex a l’abril de 2022 és 
107,018. Aleshores el terme corresponent a l’índex de preus al consum adopta el valor 
següent: 
 
IPC / IPCo = 107,018 / 95,604 = 1,1193883101  
 
Pel que fa al terme corresponent al cost de finançament, segons les dades obtingudes a la 
taula de tipus de referència del Banc d’Espanya, obtenim el següent: 
 
Emt / Emo = (euribor de l’any de revisió, abril 2022) / (Euribor octubre 2017) = 0,013 / (-0,190) = -
0,0072222222 
 
En conseqüència, el resultat de l’aplicació de la fórmula polinòmica de revisió serà:  
Kt = 0,545 (1,062409229) + 0,159 (1,6471647164) + 0,083 (1,1193883101) +  0,005 (-
0,0072222222) + 0,208 = 1,141785347 
 
Revisió del cost de contracte = Kt  x cost del contracte modificat a l’any 2017 (Excloent el 
benfici industrial i l’IVA) = 1,141785347 x 764.577,12 = 872.982,95 €/any 
Aplicant el benefici industrial que es va aplicar inicialment (4,5%) i l’IVA resulta el desglòs 
següent, que suposa un cost total anual del contracte de 1.003.493,89 €/any (IVA inclòs) 
 
Cost anual del contracte revisat     872.982,95 €/any 
Benefici industrial (4,5%)        39.284,23 €/any 
Total parcial        912.267,18 €/any 
IVA (10%)          91.226,71 €/any 
Cost total anual del contracte revisat          1.003.493,89 €/any 
    
Per tant, el nou cànon anual aplicable amb efectes de 1 de maig de 2022 és de 1.003.493,89 
€/any (IVA inclòs), que equival a 83.624,49 €/mes (IVA inclòs).” 
 
Vist el que disposen els articles 103, 104, 105 , 108 i 162 del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 
16 de juny, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. 
 
Atès que segons informe d’Intervenció existeix consignació pressupostària suficient per 
autoritzar la despesa, amb el núm. 220220008081, per import de 83.074,96 euros, a les 
aplicacions pressupostàries següents: al grup de programa  1621 concepte 227  per import de 
65.870,83 euros, i al grup de programa 163 concepte 227 per import de 17.204,13 euros, del 
vigent Pressupost General de 2022.  
 
Vist que l'article 52.2.n del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de 
la Llei municipal i de règim local de Catalunya, atribueix al Ple la competència per a aquesta 
contractació. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials,  reunida el dia  20 de juliol de 2022 va 
dictaminar favorablement, al Ple de l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
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A C O R D 
 
PRIMER.- Aprovar la revisió de preus del contracte de la  GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL DE 
NETEJA VIÀRIA , GESTIÓ DE LA DEIXALLERIA DEL MUNICIPI,  I EL SERVEI DE RECOLLIDA 
DE RESIDUS SÒLIDS URBANS QUE CONSTA DELS SERVEIS SEGÜENTS : RECOLLIDA DE 
FRACCIÓ ORGÀNICA, RECOLLIDA DE LA FRACCIÓ RESTA, RECOLLIDA DE 
PAPER/CARTRÓ,  VIDRE, ENVASOS,  MOBLES/TRASTOS/ESTRIS, I SERVEI DE NETEJA I 
DESINFECCIÓ DELS CONTENIDORS DE CADA FRACCIÓ, sol·licitada per l'  EMPRESA DE 
SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL ,  determinant que el contractista té dret a la contraprestació 
econòmica mensual de 83.624,49 €(IVA inclòs) amb efectes retroactius des del mes de maig de 
2022. 
 
SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa de 83.074’96 € ( 83.074’96 € de 8 mensualitats –maig a 
desembre, essent 10.384,37 € la diferència mensual), amb càrrec al grup de programa  1621 
concepte 227  per import de 65.870,83 euros, i al grup de programa 163 concepte 227 per import 
de 17.204,13 euros, del vigent Pressupost General de 2022.  
 
TERCER.- Notificar el present acord a l' EMPRESA DE SERVICIOS JUAN Y JUAN, SL. 
 
Pren la paraula el Sr. Boada per dir que no té cap sentit que el títol inclogui la “desinfecció de 
contenidors” quan no es fa. 
 
El Sr. Secretari respon que s’arrossega del títol del contracte. 
 
El Sr. Alcalde comenta que creu que si que es fa desinfecció dels contenidors dels comerços.  
 
Intervé el Sr. Casas qui diu que ja ho van comentar a la comissió, igual que a l’anterior ple, 
quan van aprovar la modificació de crèdit per incloure aquest pagament. Recorda que al punt 
desè del plec de condicions tècniques es determina que el contractista tindrà dret a la revisió 
de preus del contracte quan hagi transcorregut un any,  i no s’ha fet des de que es va fer la 
modificació del plec per adaptar-lo al sistema de recollida “porta a porta”. 
 
La Sra. Muñoz diu que la votaran a favor. 
 
La Sra. Fuster diu que la proposta ha estat revisada per l’enginyer i, per tant , entenen que 
s’han tingut en compte tots els paràmetres que avalen la pujada de preus com els 
combustibles, per tant li donen conformitat. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui diu que també ho troben correcte, doncs no s’ha fet cap revisió 
des de el 2017 i ara demanen un augment de 124.000 €. Pregunta si l’ajuntament té previst 
repercutir aquest augment al rebut de les escombraries dels veïns. 
 
El Sr. Alcalde respon que de moment no n’han parlat i que ja en parlaran amb tots els grups 
quan toquin les ordenances fiscals doncs, com saben, altres vegades que s’han proposat 
augments de preus l’oposició hi ha estat en contra. 
 
Intervé el Sr. Boada qui pregunta per la comissió del “porta a porta” que el Sr. Gibert havia 
demanat que es fes, doncs encara no s’ha fet i no ho té clar. Afegeix que els agradaria saber 
els números, què s’estalvien amb la fracció i què haurien de pagar en el cas que no fessin el 
“porta a porta”. 
 
El Sr. Alcalde respon que la Sra. Fuster va demanar les dades i ja els hi van passar, però no 
tenen cap problema en recuperar-les 
 
El Sr. Boada diu que creu que ells no ho van rebre i per això ara no ho tenen. 
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El Sr. Alcalde diu que normalment ho envien a qui ho demana i per això ho van enviar a la Sra. 
Fuster. 
 
El Sr. Boada demana que es faci la comissió i es portin allà les dades. Diu que s’abstenen e la 
proposta. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat : 
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X  X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS     X  

 
  
 
 
1.7.- PROPOSTA DE L'ALCALDIA DE RATIFICACIÓ DEL DECRET 220/2022, DE 
COMPAREIXENÇA EN EL RECURS CONTENCIÓS-ADMINISTRATIU NÚM. 269/2022  I 
NOMENAMENT D'ADVOCAT DEFENSOR.-  
 
Vist el Decret de l'Alcaldia núm. 220/2022, de 6 de juliol de 2022, de compareixença en el recurs 
contenciós-administratiu núm. 269/2014 i nomenament d'advocat defensor, el contingut íntegre del 
qual diu com segueix: 
 
“En data 27 de juny de 2022 s’ha rebut  (registre d’entrada 5619) del Jutjat Contenciós 
Administratiu nº 1 de Barcelona ( PO 269/2022-C) interposat per HERA HOLDING HABITAT, 
ECOLOGIA I RESTAURACIÓ AMBIENTAL SL contra l’acord de Ple del  data 23/12/2021 per el 
qual es declarava la disconformitat amb la comunicació de caducitat del conveni signat en data 
23/03/2007. 
 
Vist l’emplaçament efectuat per l’esmentat Jutjat i  en compliment del determinat a l’article 49 de la 
Llei 29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa administrativa. 
 
Vist l’article 53.1 K  del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya sobre les competències de l’Alcalde per exercir 
accions judicials i administratives en matèria de la seva competència. 
 
En virtut de tot això,  
 
RESOLC 
 
 
PRIMER.- COMPARÈIXER en el  recurs contenciós administratiu ordinari número PO 269/2022-C 
interposat per HERA HOLDING HABITAT, ECOLOGIA I RESTAURACIÓ AMBIENTAL SL contra 
l’acord de Ple del  data 23/12/2021 per el qual es declarava la disconformitat amb la comunicació 
de caducitat del conveni signat en data 23/03/2007. 
 
SEGON.- DESIGNAR com a representant processal a la Procuradora Asunción Vila Ripoll i com a 
Lletrat al Sr. Joan Anton Campillo Zaragoza, per tal de comparèixer en la defensa dels interessos 
de l’Ajuntament per al contenciós esmentat. 
 
TERCER SOTMETRE a ratificació el present acord per part del ple.” 
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Atès que la Comissió Informativa reunida el dia 20 de juliol de 2022 va dictaminar , al Ple de 
l'Ajuntament proposo l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Ratificar el Decret de l'alcaldia núm. 220/2022, de 6 de juliol de 2022, de compareixença 
en el recurs contenciós-administratiu núm. 269/2022 i nomenament d'advocat defensor. 
 
SEGON.-  Comunicar el present acord al Jutjat Contenciós Administratiu 1 Barcelona. 
 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta de la designació de l’advocat pel contenciós amb el Grup Hera 
pel pagament per  les tones que entren a l’abocador. 
 
Intervé el Sr. Serna qui diu que votaran a favor de la ratificació veient que l’empresa Hera Holding 
només mira pels seus interessos econòmics sense tenir en compte els perjudicis econòmics que 
provoca als veïns i veïnes de Vacarisses amb les seves pràctiques de gestió i funcionament. Per 
acabar diu que Veïns per Vacarisses s’ofereixen a l’ajuntament per qualsevol assumpte en el que 
puguin donar un cop de ma. 
 
El Sr. Boada diu que el Sr. Campillo ja ha dut aquest tema amb anterioritat i per tant es normal que 
els representi. Pregunta si ja tenen dades fiables de la Generalitat de les tones abocades ara que 
ja ha passat un semestre. 
 
El Sr. Alcalde respon que encara no les tenen però que les tindrà aviat per part de l’abocador, 
almenys això és el que li han dit. 
 
Sotmès a votació s’aprova per unanimitat dels presents.  
 
 

 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR X X X X X X 

EN CONTRA       

ABSTENCIONS       

 
 
 

1.8.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL ERC-AM, PER L’APROVACIÓ DEL 

MANIFEST DE L’ACORD SOCIAL PER L’AMNISTIA I L’AUTODETERMINACIÓ 

 

ANTECEDENTS I MOTIUS  

 

En la darrera dècada, la societat catalana ha protagonitzat un llarg procés democràtic, amb una 
mobilització persistent i singular, per decidir lliure i pacíficament el seu present i el seu futur. De 
les primeres consultes populars, a la manifestació contra la sentència de l’Estatut, passant per 
la consulta del 9N i fins arribar al referèndum de l’1-O, brutalment reprimit per l’Estat, i la vaga 
general del 3 d’octubre. 
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Aquest octubre farà cinc anys de l’inici d’un canvi de cicle marcat per una llarga repressió que 
encara no ha acabat. La seva continuïtat –avui, ara i aquí– és un fet que va des de la 
pervivència de l’exili fins a les més de 800 persones amb causa judicial encara oberta. Arran 
d’aquells fets, més de 2.562 persones han estat investigades i les estimacions més acurades 
estimen en més de 4.500 les persones afectades, comptant les 1.066 persones ferides l’1-O. 
Per contra, cap responsable d’aquella violència policial ha estat condemnat sinó tot el contrari: 
tots han estat ascendits, guardonats i condecorats. 
 
Malgrat tot, rere cinc anys complexes i difícils i encara sota l’actual context de bloqueig, volem 
palesar que durant tot aquest temps el posicionament clarament majoritari de la societat 
catalana ha estat clar i inequívoc, de forma continuada i ininterrompuda, davant la dinàmica 
repressiva viscuda i respecte a la necessitat d’un marc democràtic de resolució del conflicte. I 
és això què volem posar en valor: entre el 70% i el 80% de la societat s’ha posicionat, ahir i 
avui, contra la repressió i a favor d’una sortida democràtica. 
 
També en aquests cinc anys, els més destacats organismes internacionals de defensa dels 
drets humans, múltiples instàncies judicials europees i fins al Consell d’Europa han constatat 
l’anomalia democràtica que vivim. L’excepcionalitat jurídica, penal, penitenciària i policial 
viscuda ens situa com una excepció. El catàleg desplegat ha estat tristament extens –de la 
guerra bruta a cada inhabilitació, de l’aplicació del 155 a recórrer a tipus penals especials 
(sedició, rebel·lió, terrorisme), de les multes milionàries a la presó, fins a arribar a l’espionatge 
cibernètic massiu. Tot plegat, mentre la suspensió de lleis catalanes, la prohibició de debatre 
en seu parlamentària qüestions com la monarquia o l’autodeterminació o la ingerència judicial 
en el model educatiu configuren l’altra cara d’una mateixa moneda. 
 
En temps convulsos, la regressió, la involució i la degradació democràtica ens afecta a totes i 
tots. Amb el retrovisor panoràmic del temps viscut i els llums llargs que cerquen una resolució 
democràtica, avui insistim en que les bases de qualsevol sortida passen per la fi de la repressió 
i la construcció d’un marc democràtic de resolució. Difícilment hi haurà alternativa democràtica 
si no es resolen les conseqüències del conflicte ni s’aborden les arrels del mateix.  
 

Per tot l’anteriorment exposat, el Grup Municipal ERC-AM de l’Ajuntament de Vacarisses, 

proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent  

A C O R D 

L’Ajuntament de Vacarisses, atès l’impuls civil que promou un ampli Acord Social per l’Amnistia 

i l’Autodeterminació, expressa el seu suport a:  

 L’amnistia, entesa com la necessitat d’una solució col·lectiva i integral per a totes les 
persones exiliades, encausades i represaliades. 

 
 L’autodeterminació, entesa com la necessitat d’un marc de resolució democràtica basat 

en el respecte a l’exercici de la lliure determinació de la societat catalana. 
 
 
El Sr. Alcalde explica que es tracta d’una moció que els demanen els partits independentistes 
que presentin els ajuntaments per intentar arribar al gruix de la majoria de municipis de 
Catalunya per donar suport a l’amnistia i a l’autodeterminació. Afegeix que el que volen 
aconseguir és que 800 municipis hi votin a favor per fer notar a l’estat espanyol la unitat dels 
municipis de Catalunya a favor del dret a l’autodeterminació dels pobles i a l’amnistia per tots 
els presos i preses polítiques. 
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Intervé la Sra. Muñoz per dir que no hi estan d’acord doncs l’amnistia no és un supòsit que es 
reculli a la Constitució, no hi ha amnistia a la democràcia perquè tots estan sotmesos a la 
mateixa llei, que emana del Congrés dels Diputats, els membres del qual s’escullen en 
eleccions lliures. Afegeix que no s’escau l’autodeterminació perquè aquests recursos legals 
només s’apliquen en supòsits de descolonització  o genocidi i, si des d’algun partit polític 
creuen que a Catalunya passa alguna d’aquestes situacions, lògicament o han de denunciar a 
les Nacions Unides. 
 
La Sra. Fuster diu que s’abstenen per seguir la línia que el propi partit ha seguit davant de les 
propostes que Esquerra està presentant en diversos ajuntaments. Segueix dient que tenen 
moltes raons per les quals no comparteixen del tot el mateix pensament doncs els propis 
promotors d’aquest acord social son els que son Per tant, no els han de vendre aquesta 
proposta com una intencionalitat de fer un acord gran i social, sinó que el que fa és reobrir un 
altre cop el tema del procés que estava bastant fred en aquests moments. 
Explica que comparteixen el no estar d’acord amb la judicialització del conflicte i en el seu 
moment ja van expressar estar en desacord amb les càrregues policials que es van produir, 
però en aquesta moció també es parla de la repressió però no d’altres processats, només dels 
independentistes, no es parla de sindicalistes, activistes socials ni artistes, per exemple. 
Segueix dient que també es inacceptable que no hi hagi cap referència al codi penal ni als 
indults que han contribuït a la distensió política. 
Per acabar diu que estan d’acord amb el diàleg i la negociació i li sobta que tornin a començar 
amb mocions d’aquest caire quan la seva representació política ja l’estan portant a terme en 
una altra línia i, per tant, s’abstenen. 
 
El Sr. Serna diu que hi votaran a favor, tot i que volen deixar clar que l’amnistia i 
l’autodeterminació han de tenir un tracte diferencial respecte els exiliats, doncs creuen que la 
lluita s’ha de fer des de casa i no des de fora, sobretot pels que estan vivint ara fora de 
Catalunya a cos de rei, mentre d’altres han passat per la presó i estan patint la repressió. 
Segueix dient que troben molt encertats els dos acords de la moció, doncs Esquerra sempre 
s’havia postulat perquè els exiliats estiguessin dins de les mocions i ara veu que han canviat de 
posició. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que els que han sortit de la presó i eren, per exemple, 
funcionaris,  no poden exercir si no hi ha una amnistia, una cosa és l’indult i l’altre l’amnistia. 
Recorda que l’any 1975 es va fer una amnistia perquè va convenir. 
Per altra banda diu que el dret a l’autodeterminació és un dret reconegut internacionalment, no 
es demana res d’un altre planeta, sinó el dret dels pobles de poder decidir lliurement sobre el 
seu futur. 
 
Demana la paraula la Sra. Fuster per dir que no es demana res d’un altre planeta però 
l’exposició i fonamentació de la moció està encaminada cap a on interessa. Segueix dient que 
tan Movem Vacarisses com En Comú Guanyem estan a favor d’un referèndum 
d’autodeterminació, com sempre han dit, però també s’ha de llegir la lletra petita de la moció 
perquè està feta a mida. 
 
El Sr. Alcalde respon que està feta a mida de l’amnistia i de tot un procés que hi va haver, el 
primer punt de la moció diu  “L’amnistia, entesa com la necessitat d’una solució col·lectiva i 
integral per a totes les persones exiliades, encausades i represaliades”, no només parla 
d’independentistes, doncs saben que hi ha molta gent que no era independentista i dona suport 
al moviment de l’amnistia i autodeterminació, perquè al final es tracta de donar suport a la 
democràcia. 
 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat: 
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 Cs MOVEM PSC V x V U.I.PV. ERC 

A FAVOR   X X X X 

EN CONTRA X      

ABSTENCIONS  X     

 
 
 
 
2.- SOBREVINGUTS.- 
 
No n’hi ha. 
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPORATIVA.- 
 
3.1.-DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CELEBRADES PER LA JUNTA 
DE GOVERN LOCAL EL DIA 27 DE JUNY DE 2022, I EL 4, 11 I 18 DE JULIOL DE 2022.- 
 
Es dona compte de les actes de les sessions relacionades. 
 
3.2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE L’ÚLTIMA 
SESSIÓ ORDINÀRIA (Alcaldia, del 205/2022, de 22/06/2022, al 244/2022 de 19/07/2022), 
(Medi Ambient i Responsabilitat amb l’Entorn, del 35/2022, de 23/06/2022, al 43/2022, de 
15/07/2022), (Obres i Serveis, del 34/2022, de 28/06/2022, al 39/2022, de 14/07/2022), 
(Urbanisme, del 182/2022, de 23/06/2022, al 212/2022, de 20/07/2022), (Esports, del 20/2022, 
de 6/07/2022, al 21/2022, de 06/07/2022), (Educació, del 14/2022, de 4/07/2022, al 16/2022, de 
7/07/2022), (Acció Social, del 44/2022, de 30/06/2022, al 53/2022, de 15/07/2022), (Participació 
Ciutadana i Transparència, el 7/2022, de 28/06/2022), (Organització Interna, el 12/2022, de 
5/07/2022), (Joventut, del 9/2022, de 1/07/2022, al 10/2022, de 13/07/2022). 
 
Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
3.3.- DONAR COMPTE DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUNCIONARI I DE LA 
CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL.- 
 
 
3.4.-DONAR COMPTE DEL DECRET DE L’ALCALDIA NUM. 248/2022, DE 22 DE JULIOL,  
DE DECLARACIÓ DE L’EMERGÈNCIA DE LES ACTUACIONS NECESSÀRIES COM A 
CONSEQÜÈNCIA DE LES ACTUACIONS AMB CARÀCTER D’EMERGÈNCIA 
HIDROLÒGICA.- 
 
Es dona compte del decret amb el contingut literal següent: 
 
 

DECRET D’ALCALDIA 248/2022 
 

Declarar l’emergència de les actuacions necessàries com a conseqüència de les 
actuacions amb caràcter d’emergència hidrològica.  

 
Vista la manca de pluges produïdes al territori durant els anys 2021 i 2022 que ha provocat un 
dèficit hídric als aqüífers que donen abastament al municipi de Vacarisses i, en conseqüència, 
un molt baix actual nivell piezomètric dels pous d’abastament d’aigua municipals , fet que ha 
provocat un primer episodi d’emergència a meitat de maig 2022 per no poder subministrar el 
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cabal d’aigua necessari pel consum del municipi i d’aplicar restriccions horàries en el 
subministrament d’aigua durant uns 15 dies. 
 
Atès que el consistori, de manera urgent, va aplicar mesures correctores per tal de poder  
reduir consums i actuacions per tal de millorar la xarxa, com la d’afegir la construcció de noves 
aportacions d’aigua,  i actuacions d’immediatesa per poder subministrar aigua als veïns  i 
solucionar la situació de crisi provocada per la sequera ,fets  dels quals es va donar compte  a 
la sessió plenària celebrada de manera ordinària el dia 30 de juny de 2022 per aquest 
consistori. 
 
Atès que, tot i aplicar aquestes mesures i actuacions per part de l’ajuntament, donada la 
situació greu de sequera, no són suficients per garantir el subministrament d’aigua de manera 
sostinguda fins al punt de tenir un nou episodi sever d’emergència en que es van tornar a 
buidar els dipòsits de capçalera, impossibilitant de nou el subministrament d’aigua  a la 
població del municipi el cap de setmana del 16-17 de juliol, fet que es preveu tindrà continuïtat 
les properes setmanes i mesos d’estiu, havent d’aplicar noves restriccions de talls d’aigua.  
 
Atès que aquests episodis de suspensions d’abastament d’aigua posen en risc la salut dels 
veïns de Vacarisses i, per tant, cal prendre noves actuacions per tal de poder garantir el 
subministrament d’aigua al municipi i poder garantir la prestació d’aquest  servei municipal 
essencial per la població.  
 
Segons l’informe tècnic emès per el gestor energètic en data 22 de juliol de 2022, s’acredita i 
motiva l’excepcionalitat de la sequera severa a tota la conca hidrològica per falta de recàrrega 
hídrica, a base d’aigua de pluja recollida en tot el vesant del massís de sant Llorens de Munt i 
l’Obac, fet que fa del tot necessari prendre noves propostes i mesures  per tal de millorar les 
instal·lacions de la xarxa, tant de manera preventiva i correctiva, com la de noves captacions , 
amb la finalitat de poder garantir de manera continuada i sostinguda el subministrament d’aigua 
al municipi de Vacarisses.  
 
 
Fonaments de dret 
 
 
Pel que fa a la contractació en situació d’emergència: 
 
 

I. Article 120 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, amb 
relació a la tramitació d’emergència d’expedients de contractació. 

 
II. Article 117.1 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text 

refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, amb relació al règim 
excepcional per a la contractació d’obres d’emergència. 

 
III. L’article 39.2 b de la LCSP, en els supòsits d’emergència, pel que fa a la carència o 

insuficiència de crèdit com a causa de nul·litat de ple dret dels contractes subscrits pels 
poders adjudicadors no serà d’aplicació.  

 
Una vegada s'executin les actuacions per emergència, se seguirà el que disposa la llei quant al 
compliment dels contractes, recepció i liquidació de les prestacions, doncs la formalització dels 
contractes es pot procedir amb caràcter previ a la seva formalització de forma excepcional, tal i 
com determina l’article 153 de la LCSP. 
 
 
Pel que fa a l’òrgan competent per a adoptar la present resolució: 
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IV. L’adopció d’aquesta resolució és competència de la Presidència de la corporació d’acord 

amb els articles 21.1.m) de Llei 7/1985 reguladora de les bases del règim local, i 53.1.m) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, amb relació a l’adopció personal en el cas de 
catàstrofe o d’infortunis públics o greus riscs d’aquests, de les mesures necessàries i 
adequades, tot donant compte immediata al ple. 

 
 
D’acord amb els fets i fonaments de dret exposats, 
 

RESOLC 
 
Primer. Declarar l’emergència per fer front de manera immediata les actuacions que s’indiquen 
en aquest apartat, i que es consideren estrictament indispensables en els àmbits objectiu i 
temporal per a poder fer front a la situació de sequera severa, per tal de poder prendre noves 
mesures  i propostes per tal millorar les instal·lacions de la  xarxa tant de manera preventiva i 
correctiva, com la de noves captacions, per tal de poder garantir de manera continuada i 
sostinguda el subministrament d’aigua a la població, qüestió que afecta de forma directa la 
salut de les persones, agreujat per les altes temperatures que ens estan afectant de forma 
continuada en aquests darrers dies. 
 
A- Detall de les actuacions que ha dut a terme el consistori de les quals es va informar a la 

sessió plenària celebrada el 30 de juny de 2022. 
 
 

DESPESES CONTRACTADES I EXECUTADES AMB CONSIGNACIÓ PRESSUPOSTÀRIA  

     

TERCER CONCEPTE 
PARTIDA 

PRESSUPOSTÀRIA 
IMPORT 

S/IVA 
IMPORT IVA 

INCLÒS 

          

  COM A DESPESA CORRENT     
Kiloenergia Lloguer generador Pou Torreblanca 161 221 1.946,00 2.335,20 

Sarri Andreu 
Lloguer i transport cisternes Escoles Pau Casals i Font 
Urpina 161 221 1.110,00 1.332,00 

Transpark S.L. Servei de cubes i agua 161 221 7.650,00 9.180,00 

Daunis S.A. 
Adquisició de material per la xarxa de subministrament 
d'aigua 161 221 2.436,42 2.923,70 

       

  COM A DESPESA D'INVERSIÓ     

Catalana de Perforacions S.L. Palà - Fase d'investigació -sondeig Pou  Nou 1 161 623 15.681,00 18.817,20 

Electrica Pintó S.L. Palà - Aforament Pou Nou 1 ( 80mts) 161 623 4.783,54 5.740,25 
Electrica Pintó S.L. Palà - Aforament Pou Nou 2 ( 300mts) 161 623 5.690,51 6.828,61 

Aigües del Prat Palà - Anàlitica Pou Nou 2  161 623 853,74 1.024,49 

Electrica Pintó S.L. Polígon - Muntatge de comptadors sortida dipòsit del polígon 161 623 3.793,98 4.552,78 

Electrica Pintó S.L. Torreblanca I- Substiuió de comptadors del dipòsit 161 623 1.560,07 1.872,08 
Electrica Pintó S.L. Can Serra - Substitució reductora de pressió arqueta  161 623 3.986,84 4.784,21 
Institut Català de Recerca de 
l'Aigua Estudi Higrogeològic del terme Municipal de Vacarisses 161 623 1.210,00 1.452,00 

Hidromejoras Geòfon per localització de fuites 161 623 2.475,00 2.970,00 
Hidromejoras Sistema autònom de prelocalització de fuites 161 623 1.460,00 1.752,00 

Alavedra Penela Xavier Treballs de connexió i col·locació de dipòsits d'aigua 161 623 1.775,00 2.130,00 

Domini Ambiental S.L. Adquisició de Material per la xarxa de distribució d'aigua  161 623 5.665,69 6.798,83 

Saniplast S.L. Adquisició de Material per la xarxa de distribució d'aigua  161 623 2.961,22 3.553,46 

 
DESPESES CONTRACTADES I EXECUTADES SENSE CONSIGNACIÓ PRESSUPOSTÀRIA  
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TERCER CONCEPTE 
PARTIDA 

PRESSUPOSTÀRIA 
IMPORT 

S/IVA 
IMPORT IVA 

INCLÒS 

          

  COM A DESPESA D'INVERSIÓ     
Electrica Pintó S.L. Can Codol - Substitució canonades  161 623 29.696,75 35.636,10 

Excavaciones Miralles Can Codol - Neteja i recuperació, captació d'aigua  161 623 29.675,00 35.610,00 

Catalana de Perforacions S.L. Palà - Fase d'investigació -sondeig Pou  Nou 2 161 623 39.998,00 47.997,60 

 
PREVISIÓ DE DESPESES SENSE CONSIGNACIÓ PRESSUPOSTÀRIA  

     

TERCER CONCEPTE 
PARTIDA 

PRESSUPOSTÀRIA 
IMPORT 

S/IVA 
IMPORT IVA 

INCLÒS 

          
  COM A DESPESA CORRENT     
  Gas-oil 161 221 20.000,00 24.000,00 

Mina Publica Compra d'aigua a Mina publica 161 221 45.000,00 54.000,00 

Kiloenergia Lloguer generador Pou Torreblanca 161 221 5.467,50 6.561,00 

Sarri Andreu Lloguer i transport cisternes Escoles Pau Casals i Font Urpina 161 221 4.440,00 5.328,00 

Transpark S.L. Servei de cubes i agua maig  161 221 15.210,00 18.252,00 

 
 
B- Actuacions realitzades posteriorment a les informades al Ple de 22 de juny, per 

solucionar la situació d’emergència pel subministrament d’aigua al municipi : 
 
 
 
 

DESPESES CONTRACTADES I EXECUTADES POSTERIORS AL PLE DE 22 DE JUNY AMB 
CONSIGNACIÓ PRESUPOSTARIA      

 
 

Codi Tipologia Prioritat Descripció Objectiu Proveïdor 
Import 

pressupost (amb 
IVA) 

2.4 Regulació URGENT 

Hores extres del personal de la 
Brigada per realitzar els tall de 
subministrament d'aigua ( mes de 
maig i Juny) 

Per tal d'evitar cabal perdut per fuites i 
deixar recuperar nivells dipòsits de 

capçalera 
Personal Brigada 

4.427,11 € 

1.8 
Noves 

Captacions URGENT Compra Gas-oil 

El pou nou de Torreblanca està alimentat 
temporalment per un generador de 

gasoil. A més, cal realitzar analítiques 
periòdiques per garantir la qualitat de 

l'aigua. Patrolis Barcelona 6.870,71 € 

1.6 
Noves 

Captacions URGENT Analítiques d'aigua Aigües del Prat S.A. 1.033,03 € 

1.7 
Noves 

Captacions URGENT 
Feines connexió i col·locació 
dipòsits 

Instal·lar una sèrie de dipòsits i grups de 
bombeig per poder donar 

subministrament als equipaments 
municipals 

Alavedra Penela 
Xavier 1.780,52 € 
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1.8 
Noves 

Captacions URGENT 

Lloger i Transport de cisternes 
d'aigua a les Escoles Pau Casals i 
Font Orpina 

Instal·lar una sèrie de dipòsits i grups de 
bombeig per poder donar 

subministrament als equipaments 
municipals 

Sarri Andreu Josep 
Maria 1.221,00 € 

1.7 

Noves 
Captacions URGENT 

Instal·lar una sèrie de dipòsits i grups 
de bombeig per poder donar 

subministrament d'aigua 
Adquisició de material 

Domini Ambiental 
S.L. 8.220,01 € 

Daunis S.A. 3.184,04 € 

Moreno Lison e 
Hijos S.L. 1.132,68 € 

La elèctrica de 
terrassa S.A. 376,15 € 

TOTAL           28.245,25 € 

 
 
 
 
 
C- Que el detall del Pla d’actuacions que s’han efectuat i s’han de continuar executant per tal 

de poder solucionar l’estat d’emergència actual són les següents: 
 
 
 
 

PREVISIÓ DE DESPESES CORRENTS SENSE CONSIGNACIÓ PRESSUPOSTARIA     

 

Codi Tipologia Prioritat Descripció Objectiu Proveïdor 
Import 

pressupost 
(amb IVA) 

1.6. 
Noves 

Capatacions 
URGENT 

Fer aportació d'aigua dipòsits 
de capçalera, o a dipòsits 
d'emergència temporals 
repartits per el municipi 

Compra d'aigua a Mina d'Aigües. 
Instal·lació telemetria per poder 

comptabilitzar el cabal diari subministrat 
per Mina al dipòsit Nucli 

Mina Publica d'aigües 
de Terrassa S.A. 8.274,46 € 

Lloguer generador Pou Torreblanca II i 
Palà 

Kiloenergia Grups 
Electrogens i Servei 
S.l. 11.026,13 € 

Lloguer i transport de cisternes i dipòsits 
portàtils Transpark S.L. 4.501,20 € 

Lloguer i transport de cisternes i dipòsits 
portàtils ADESCO 5.790,40 € 

Lloguer i transport de cisternes i dipòsits 
portàtils Sáncehez Turro 1.012,00 € 

2.5. 

Regulació 

URGENT 

Suport Tècnic en la gestió de 
la xarxa d'aigua per la situació 

d'emergència 

Enginyer Tècnic Industrial, especialitzat en 
dinàmica de fluïts, realització informes de 
seguiment de cabals, proposta accions de 

millora, gestió execució d'aquestes 
(pressupostos, visites, memòries), 

realització reunions de coordinació, i a 
assessorament en la presa de decisions. Josep Maria Ortiz  4002,26 

TOTAL           34.606,45 € 
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PREVISIÓ DE DESPESES D'INVERSIÓ SENSE CONSIGNACIÓ PRESSUPOSTARIA  

 

Codi Tipologia Prioritat Descripció Objectiu Descripció actuació Responsable 
Import 

pressupost 
(amb IVA) 

1.1. 
Noves 

Captacions 
URGENT Nou Pou al Palà 

Construcció Nou Pou al palà i connexió a 
Orpina 

Equipament Nou Pou Electrica Pintó S.L. 65.639,23 € 

Obra Civil + arqueta + 
canalització a Orpina Transparenta 284.103,73 € 

1.2. 

Noves 
captacions URGENT Mina d'Aigües via Caus 

Poder Comptabilitzar el cabal diari 
subministrat per mina Adquisició comptador Electrica Pintó S.L. 668,50 € 

1.3. 
Noves 

Captacions URGENT Nou Pou al Palà 
Construcció Nou Pou al palà i connexió a 

Orpina 

Honoraris corresponents a la 
redacció de la memòria 
descriptiva, els plànols i 
esquemes equipament i 
canalització 

Salavdor Giber 
Badia 2.981,44 € 

1.4. 
Noves 

Captacions URGENT 
Nou Pou al Polígon Can 
Torrella Nova investigació per localitzar Nou Pou 

Treballs de perforació per a 
investigació per localització de 

nous cabals a la zona de 
l'entrada del P.I. de 

VACARISSES. 
Catalana de 
perforacions 34.697,96 € 

2.1. Regulació URGENT 

Connectar canonada 
existent DN280 TB2 a 
canonada impulsió de 
Orpina 

Podríem treure més cabal del pou nou TB i 
repartir en capçalera dipòsit nucli. També ens 
permet poder sectoritzar i controlar consums 
dipòsit nucli  Obra Civil + connexió Transparenta 57.816,63 € 

2.2. Regulació URGENT 

Substitució regulador Can 
Serra DN160 avariat per 
altra DN 130 

Poder regular zona baixa de Can Serra costat 
pista esportiva i C/ Margarides i evitar moltes 
fuites Adquisició i col·locació reguladors Electrica Pintó S.L. 4.824,08 € 

2.3. Regulació URGENT 

Instal·lació comptadors i 
sectorització 4 zones 
sortida dipòsit Can Serra 

Poder disposar de sectorització dels 4 sectors 
existents. Poder  acotar i detectar cabals no 
comptabilitzats (furs i fuites) 

Adquisició i col·locació 
comptadors Electrica Pintó S.L. 10.940,06 € 

2.4. Regulació URGENT Telemetria La Coma  
 Controlar el cabal destinat a La Coma per 
poder sectoritzar i detectar fuites 

Adquisició i col·locació 
telemetries Electrica Pintó S.L. 1.264,45 € 

  TOTAL           462.936,08 € 

 
 
 
 
Segon. Aprovar i autoritzar la despesa de 497.542,53 euros, IVA inclòs, per executar les 
actuacions de l’apartat Primer. C,   amb càrrec a les aplicacions del pressupost de l’exercici 
2022 d’aquesta corporació que es detallen en aquest apartat, sense perjudici que aquesta 
estimació quantitativa esdevingui superior com a conseqüència d’imprevistos en l’execució. 
 
 

Aplicació pressupostària Capítol de despesa Import (euros) 
161 221 Capítol 2 (Bens Corrents i Serveis) 30.604,19 euros 
161 227 Capítol 2 (Bens Corrents i Serveis 

 
4.002,26 euros 

161 623 Capítol 6 ( Inversions) 462.936,08 euros 
 
 
 
 
 
Tercer.  L’efectivitat de la despesa per import de 497.542,53 € restarà condicionada a la 
modificació de crèdits per suplements de crèdits finançats amb recursos procedents 
d’operacions de crèdit. 
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Quart. Ordenar que el termini d’inici de l’execució de les prestacions no podrà ser superior a un 
mes a comptar des de l’adopció de la present resolució. 
 
Cinquè. Donar compte de la present resolució al Ple, en la primera sessió que celebri. 
 
Els regidors es donen per assabentats. 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA.- 
 
El Sr. Alcalde informa que l’atur ha baixat durant aquest mes en 21 persones i estan al 7,47 % 
de taxa d’atur,  a 2,5 punts per sota de la mitjana de la comarca. 
 
En relació al decret d’emergència explica que els servirà per presentar tota la despesa que 
estan tenint per intentar solventar o passar el millor possible la manca d’aigua a Vacarisses i  
d’aquesta manera intentar rebre subvencions de la Diputació per aquesta situació. 
 
També explica que des de dimecres passat estan en alerta per sequera declarada per l’ACA, 
Vacarisses es troba a la unitat d’explotació de sequera del Llobregat Mitjà, juntament amb 
altres municipis com Artès, Berga, Calders....., tot i que les mesures a Vacarisses son més 
restrictives perquè es troben en una situació pitjor. 
Segueix dient que en principi dilluns començarà la canalització del pou del Palà fins a l’estació 
de bombeig de l’Orpina, que ha de durar aproximadament unes 3 setmanes. 
 
Per altra banda diu que les queixes acumulades per les pudors de l’abocador son 1.101 en 
aquests dos anys i mig i 27 al mes de juliol, respecte les 40 del passat mes de juliol. Explica 
que s’han fet arribar les queixes a l’Agència Catalana de Residus i també a Qualitat Ambiental. 
 
Explica també que es van reunir amb el director de l’Agència Catalana de Residus, el Sr. Josep 
Paraire, a qui van fer arribar el malestar dels veïns de Vacarisses perquè els episodis de 
pudors es segueixen succeint periòdicament. 
 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Pren la paraula la Sra. Muñoz qui, en relació a la canalització del pou del Palà pregunta si es 
treballarà a l’agost. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí, que comencen el mateix dia 1 d’agost perquè ja hi ha el projecte 
fet, s’han marcat totes les escomeses i tenen els tubs allà. 
 
Per altra banda la Sra. Muñoz i pregunta si tenen coneixement del decret de la Diputació en 
relació a l’autoconsum de fotovoltaiques pel qual s’atarguen uns diners per Vacarisses.  
 
El Sr. Alcalde respon que es tracta d’un estudi de la Diputació per determinar on és millor posar 
fotovoltaiques. 
 
 
Intervé la Sra. Fuster qui pregunta per les dades del cànon de l’abocador, doncs creu que 
haurien de tenir dades fiables de l’Agència Catalana de Residus, no les de l’empresa, i que 
caldria demanar-les i exigir-les. 
 
El Sr. Alcalde respon que estan demanades i exigides però es tracta d’una altra administració i 
si no li passen no pot fer res. 
 



 

25 

 

En relació als captadors permanents la Sra. Fuster pregunta si ja saben quan s’acabaran 
d’instal·lar els que falten i quan tindran les dades dels que ja s’han instal·lat. 
Pel que fa a l’aigua, diu que entre veïns parlen que s’estan comprant cubes d’aigua, però el 
transport només el fan a partir d’una quantitat elevada d’aigua, sinó el preu és desorbitat. Es 
per això que es plantegen si l’ajuntament pogués mediar d’alguna manera per tal de que es 
fessin encàrrecs acumulats de la gent que ho demana. . 
Per altra banda la Sra. Fuster diu que les voreres del pont de Can Serra  s’estan aixecant totes, 
pel que creuen que caldria fer un estudi del motiu pel que està passant i mirar de solucionar-ho. 
També demana que es netegi el camí de la font de l’Orpina que va des de darrera de les 
benzineres perquè està que sembla una selva, igual que el manteniment de les parades de 
l’autobús, doncs estan rovellades, pintades i donen molt mala imatge. 
 
La Sra. Fuster també es queixa de que no s’ha fet difusió de les festes majors de les 
urbanitzacions per part de l’ajuntament, tampoc als regidors tal i com els va dir que es faria, en 
canvi sí que es fa difusió de les festes del nucli. 
 
El Sr. Alcalde li respon a la Sra. Fuster que es miri les xarxes i que la festa major del nucli no 
existeix, sinó que és la festa major de Vacarisses. Explica que de les altres festes es fa una 
difusió setmanalment. 
 
La Sra. Fuster diu que només es fa online i hi ha molta gent que no hi accedeix, es podria fer 
per exemple a la revista El Terme. 
El Sr. Alcalde diu que ells fan la difusió digital i que correspon a cada urbanització fer la seva 
difusió en paper. 
 
La Sra. Fuster diu que son ells els que governen.  
Per acabar pregunta quan es pensen vendre els contenidors soterrats de la Deixalleria i retirar 
d’allà. 
 
En relació a les cubes d’aigua el Sr. Alcalde diu que potser sí que podrien media, però ho veu 
difícil encara que per intentar-ho no quedarà. 
 
Pren la paraula el Sr. Casas qui ,en relació als captadors, diu que en principi la setmana vinent 
ja han de venir a instal·lar-los. Pel que fa als resultats diu que, com ja han comentat alguna 
vegada, el conveni regula que un cop instal·lats els cinc captadors han d’estar uns dies a prova 
i, a partir de llavors, ja hi haurà resultats. Explica que quan va parlar amb el responsable de la 
UPC li va dir que ja tenien dades, però esperaven a que estiguin els cinc instal·lats i que passin 
més dies per poder fer-los arribar les primeres dades i valoració. 
 
En relació a les voreres del pont de Can Serra, el Sr. Casas diu que es va fer una reparació fa 
un any i ara se li ha tornat a demanar a l’empresa que les torni a reparar. 
També diu que pren nota de la neteja del camí de la font de l’Orpina, i pel que fa als 
contenidors diu que l’enginyer ho està gestionant amb l’empresa i quan tingui més informació ja 
li farà arribar. 
 
Intervé el Sr. Salamé qui, en relació a les parades de bus, diu que li recull el prec i ja les 
inspeccionaran per saber el seu estat. 
 
De les festes majors de les urbanitzacions, el Sr. Salamé diu que a l’últim Terme es van 
publicar les dates, es fa difusió digital i quan els hi envien el programa també el pengen a la 
web i xarxes per fer-ne difusió. 
 
La Sra. Fuster demana fer una ultima pregunta i adreçant-se a la regidora d’Educació li 
pregunta quines propostes tenen per l’aula de les persones adultes pel curs vinent. 
 
La Sra. Moral diu que tenen diverses propostes, sobretot sobre competències digitals, excels, 
tractament de textos...... i informa que el curs de preparació per a l’accés a un grau mitjà no es 
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farà perquè no hi ha hagut suficients inscripcions, de moment. Segueix dient que també es 
faran cursos de català i d’anglès per adults i de cara al setembre ,segons si el curs d’accés a 
grau mitjà es pot fer o no, ja valoraran altres coses. 
 
La Sra. Fuster diu que estaria bé que si el curs no surt tinguessin un pla B, per aprofitar el 
pressupostos i ampliar la formació. 
 
La Sra. Moral diu que per això ha dit que primer s’esperen a tenir les inscripcions definitives al 
setembre i si no surt acabaran de plantejar-s’ho, i diu que ja els informarà quan ho sàpiguen. 
 
Intervé el Sr. Serna qui abans de fer les preguntes al ple demana al Sr. Alcalde un minut per 
poder recordar al Sr. Gibert doncs ell no va tenir l’oportunitat de fer-ho en el seu moment, en 
l’anterior ple, per motius de salut. Demana disculpes per no poder-ho fer en el seu moment  
com li hagués agradat i diu que el seu dolor per la pèrdua d’aquest amic ha estat immens, ha 
marxat una persona lluitadora, coneixedora del seu poble i amant de la política municipal, a qui 
trobaran molt a faltar i desitgen que descansi en pau. 
 
Adreçant-se al Sr. Alcalde el Sr. Serna li pregunta com és que ara tornaran a tenir dades de 
l’abocador, si és que hi ha hagut una negociació per part de l’ajuntament o ha estat una decisió 
del Sr. Griñó. 
 
El Sr. Alcalde respon que parlen sovint amb el director de l’explotació, doncs tenen molts temes 
a tractar, i li va demanar si els podien tornar a donar les dades i li va respondre que sí. 
 
El Sr. Serna pregunta si el Sr. Griñó s’ha posicionat. 
 
El Sr. Alcalde respon que ell no hi ha parlat amb el Sr. Griñó. 
 
El Sr. Serna pregunta què es farà amb el correfoc de festa major. 
 
El Sr. Alcalde respon que no ho decideixen ells sinó que tenen l’autorització que ve de la 
Generalitat. Explica que ells programen el correfoc però si estan en Alfa 3 la Generalitat ho 
suspendrà, igual que va passar amb els focs de Sant Joan. 
 
El Sr. Serna pregunta si a dia d’avui està permès. 
 
El Sr. Alcalde respon que sí,  doncs ja no estan en nivell Alfa. 
 
Per altra banda el Sr. Serna pregunta si és cert que s’estan omplint dipòsits amb cubes 
 
El Sr. Casas respon que s’estan omplint el pou de bombeig de Torreblanca II i el de l’Eixample, 
i van mirar de fer-ho també amb el del nucli però no hi ha espai físic perquè entrin les cubes. 
 
El Sr. Alcalde aclareix que son cubes puntuals per reforçar el servei, no és que s’ompli tot 
perquè tècnicament no es possible. 
 
Intervé el Sr. Boada qui pregunta per l’estudi hidrològic del que es parla al decret de la situació 
d’emergència, diu que els agradaria saber perquè es va encarregar aquest estudi i quins son 
els resultats obtinguts. 
 
El Sr. Alcalde respon que l’estudi està fet des de fa 4 anys, però també l’han volgut incloure al 
decret per si ens el poden pagar. Explica que és l’estudi que va fer el Sr. Pep Mas en el que 
parla de les dues zones on es pot trobar aigua, al Palà i a la zona de Torrella, que ja és on es 
va fer el pou nou de Torreblanca. 
 
El Sr. Boada demana que li facin arribar aquest estudi. 
Per altra banda pregunta si les memòries valorades es posen en exposició pública, com per 
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exemple les obres d’arranjament de la pista del Ventaiol i, sinó es fa,pregunta com com 
funciona. 
 
El Sr. Secretari respon que no, que no tenen un període d’informació pública., el que no vol dir 
que no es pengi a la pàgina web. 
 
El Sr. Boada diu que no està penjat, almenys el projecte en si, per veure què es fa no l’ha 
trobat i creu que si els projectes es fan per memòries valorades s’haurien de posar i que ho 
poguessin veure, perquè a la Junta de Govern surt la contractació però res mes. 
 
Per altra banda el Sr. Boada diu que el Sr. Gibert va demanar la telemetria dels pous, de tots, i 
només els han passat la del pou 1. 
 
Com a prec, el Sr. Boada demana que es netegi la parcel.la municipal que hi ha entre el 
pàrquing de dalt i el de baix. 
 
També pregunta si s’han adherit a la línia de subvencions de l’Agència Catalana de l’Aigua que 
s’acabava al juny. 
 
El Sr. Alcalde respon que ara en surt una altra i que s’hi adheriran igual que a la de la 
Diputació, perquè al ser un municipi de més de 5.000 habitants només paguen el 60% de les 
cubes i amb aquesta altra pagaran el 100 %. A més , al setembre n’hi ha una altra que hi 
posaran tot el que no hagin posat en aquesta. 
 
El Sr.Boada diu que estan analitzant a fons el tema de l’aigua i pregunta si des del gener fins 
ara algú es mirava les telemetries doncs, només veient les dades del pou 1, ja han vist que en 
tres mesos havia baixat el 40 %. 
 
El Sr. Alcalde respon que evidentment que ho miraven i que si es miren el Terme ja feia any i 
mig que ho anaven avisant. 
 
El Sr. Boada diu que es veia clarament que anava baixant i pregunta si a tots els pous anava 
igual. Afegeix que quan ells insistien en el pou de Torreblanca ja els podien haver avisat d’això. 
 
El Sr. Alcalde diu que sí , que és evident que tots els pous anaven baixant però , tal i com ha 
dit,  ells ja ho anaven dient que hi havia aquest perill, i havien anat a parlar amb l’ACA fa tres 
anys i un any després també, però l’estiu passat es van arribar a poder treure 2.600 m3 al dia, 
el que vol dir que si no hi ha sequera Vacarisses té un potencial de poder treure 3.500 m3 al 
dia, el problema principal no és que hi visqui més gent ni les piscines, sinó que hi ha sequera. 
 
El Sr. Boada diu que el primer que va treure el tema dels habitants i les piscines va ser el Sr. 
Alcalde, que li discutia a ell mateix el model urbanístic de Vacarisses igual que el polígon 
industrial. 
 
El Sr. Alcalde respon que ell ho treu quan li pregunten, què gasta el polígon industrial o quantes 
piscines hi ha a Vacarisses. 
 
El Sr. Boada diu que ara ho deixen passar i que esperen que s’arregli tot el més aviat possible i 
ja tindran temps de parlar-ne. 
 
Intervé la Sra. Moreno qui diu que ha vist que a la web hi ha penjada l’agenda de l’alcalde i que 
s’ha deixat d’actualitzar des de l’abril aproximadament,  per això i per una bona pràctica de la 
llei de la transparència estaria bé que l’actualitzessin, ja que la tenen penjada. Afegeix que 
també troben a faltar les agendes dels regidors. 
 
El Sr. Boada diu que ha mort la Sra. Núria Feliu i a Barcelona ja li volen posar el seu nom a una 
plaça,  per això no entén que a Vacarisses s’hagin d’esperar 2 anys, si això és el que diu el 
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reglament de distincions. 
 
El Sr. Alcalde respon que no creu que li posin tan immediat, que hi ha un reglament. 
 
En relació al tema de l’agenda el Sr. Salamé respon que ara ha canviat, es porta al dia però es 
posen menys coses perquè la llei de transparència considera que si poses moltes coses a 
l’agenda de l’alcalde el que fas es invisibilitzar les coses importants, per això et diuen que s’han 
de posar les reunions importants i les reunions amb els veïns. Pel que fa a les agendes dels 
regidors diu que és cert que alguns municipis les tenen, però no gaires, i que s’ho poden 
estudiar. 
 
 
Essent les vint hores i tres minuts el senyor alcalde - president dona per finalitzada la sessió de 
la qual estenc la present acta i en dono fe firmant al peu  amb el  president. 
  
EL PRESIDENT,     EL SECRETARI, 
 
 
 
Antoni Masana i Ubach                                                 Joan Amengual i Tomé  
 


